
Protokół Nr XV/16     

z XV zwyczajnej sesji Rady Gminy Grabowo, odbytej w dniu 29 listopada 2016 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Grabowo. 

 

Początek obrad - godzina 10.00, zakończenie - godzina 11.47. 

Obradom przewodniczyła Mirosława Pogorzelska - Przewodnicząca Rady Gminy, protokołowała Anna 

Świrydowicz. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu).  

Goście i Sołtysi zaproszeni na sesję - według załączonych list obecności (listy obecności stanowią załączniki 

nr 2 i 3 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Andrzej Piętka –wójt gminy, 

2. Marek Cwalina - z-ca wójta gminy, 

3. Edyta Mosakowska - skarbnik gminy, 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy i realizacji uchwał Rady Gminy za III kwartał 2016 r. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr XII/90/16 Rady Gminy Grabowo z dnia 31 sierpnia 2016 r. 

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

b) przyjęcia "Programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

na 2017 rok", 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,  

d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

e) opłaty prolongacyjnej, 

f) uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie, 

g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kolneńskiemu na dofinansowanie przebudowy drogi 

powiatowej Nr 1864 B od drogi Nr 647 - Skroda Mała - Skroda Wielka – Wiszowate, 

h) opłaty targowej. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

P r z e b i e g  o b r a d :  

 Ad. 1. Zwyczajną XV sesję Rady Gminy Grabowo otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy -  

p. Mirosława Pogorzelska, powitała gości zaproszonych, radnych, sołtysów i wszystkie osoby przybyłe na 

sesję.  Na podstawie listy obecności radnych (obecnych 14 radnych, 1 radna nieobecna usprawiedliwiona) 

stwierdziła quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie przedstawiła proponowany porządek dzienny obrad. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do porządku dziennego obrad i porządek obrad sesji został przyjęty  

w przedstawionym brzmieniu. 

 Ad. 2. Przewodnicząca poinformowała, iż protokół z poprzedniej sesji RG dostępny był do wglądu  

w pokoju obsługi rady oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Grabowo.  

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag merytorycznych do protokołu. 



 

Protokół z XIV sesji RG przyjęty został jednogłośnie w zapisanym brzmieniu. 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji w zapisanym brzmieniu głosowało 14 radnych.  

 Ad. 3.  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy i realizacji uchwał Rady Gminy za III kwartał 2016 

r. szczegółowo przedstawił. Wójt Gminy - p. A. Piętka (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu). 

 Ad. 4a) Projekt uchwały przedstawiła i omówiła inspektor Anna Świrydowicz (projekt uchwały 

stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów - p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko Komisji 

wyrażone w opinii do projektu uchwały (opinia Nr 14/83/16 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie sprostowania 

błędu pisarskiego w Uchwale Nr XII/90/16 Rady Gminy Grabowo z dnia 31 sierpnia 2016 r. w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych (uchwała Nr XV/89316 stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 Ad. 4b) Projekt uchwały przedstawiła i uzasadniła konieczność jej podjęcia p. A. Świrydowicz 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu).   

p. M. Zielonka, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu 

powyższej uchwały (opinia Nr 14/84/16 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia "Programu współpracy 

Gminy Grabowo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami na 2017 rok" (uchwała Nr 

XIII/94/16 stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i 

wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4c) Projekt uchwały przedstawiła i uzasadniła konieczność jej podjęcia p. Maria Wysk - 

podinspektor (projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu).   

p. M. Zielonka, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu 

powyższej uchwały (opinia Nr 14/85/16 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości (uchwała Nr XV/95/16 stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i 

wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4d) Projekt uchwały przedłożyła p. M. Wysk (projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu).   

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu powyższej uchwały 

(opinia Nr 14/86/16 stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych (uchwała Nr XV/96/16 stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 



Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i 

wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4e) Projekt uchwały zaprezentowała i uzasadniła p. M. Wysk (projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 17 do protokołu).   

p. M. Zielonka, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu 

powyższej uchwały (opinia Nr 14/87/16 stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie opłaty prolongacyjnej (uchwała Nr 

XV/97/16 stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw  

i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4f) Projekt uchwały zaprezentowała i omówiła zasadność jej podjęcia Kierownik OPS  

w Grabowie p. Z. Sowul (projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu).   

p. M. Zielonka, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu 

powyższej uchwały (opinia Nr 14/88/16 stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Grabowie (uchwała Nr XV/98/16 stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw  

i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4g) Projekt uchwały przedstawiła skarbnik gminy p. E. Mosakowska (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu).   

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu powyższej uchwały 

(opinia Nr 14/89/16 stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Kolneńskiemu na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej Nr 1864 B od drogi Nr 647 - 

Skroda Mała - Skroda Wielka – Wiszowate (uchwała Nr XV/99/16 stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw  

i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 4h) Projekt uchwały również przedstawiła p. E. Mosakowska (projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 26 do protokołu).   

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu powyższej uchwały 

(opinia Nr 14/89/16 stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie opłaty targowej (uchwała Nr 

XV/100/16 stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw  

i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 5. Skarbnik gminy - p. E. Mosakowska rozpoczęła prezentację projektu uchwały od omówienia 

zestawień tabelarycznych zmian dochodów i wydatków, następnie przedstawiła treść uchwały (projekt 

uchwały wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 29 do protokołu). 

 



Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił opinię Komisji do projektu powyższej uchwały 

(opinia Nr 14/90/16 stanowi załącznik nr 30 do protokołu). 

Do przedłożonego projektu uchwały radni nie wyrazili zgody na wydatek w bieżącym roku z tytułu 

dofinansowania Policji, innych wniosków nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo 

na 2016 rok (uchwała Nr XV/101/16 stanowi załącznik nr 31do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw  

i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 6. W tym punkcie obrad Wójt gminy, poinformował, iż w dniu 16 grudnia br. na placu przy 

Zespole Szkół w Grabowie odbędzie się plenerowe spotkanie opłatkowe i zaprasza na nie mieszkańców 

gminy. 

 W dalszej kolejności głos zabrał Starosta Powiatu Kolneńskiego p. Stanisław Wiszowaty, powitał 

uczestników obrad i oświadczył, że ma dobrą wiadomość dotyczącą planowanych w 2017 r. inwestycji 

drogowych, na które składane były wnioski o dotacje ze środków zewnętrznych. Otóż Powiat otrzymał dotację 

na drogi powiatowe w gminie Grabowo w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 

Na drogę Wiszowate - Skroda Wielka - Skroda Mała została już podpisana umowa i choć  

z przetargu koszt jej wykonania wzrósł, to różnicę w kwocie 226 tys. zł pokryje powiat ze swoich środków; 

gmina nie poniesie z tego tytułu dodatkowych kosztów.  

Starosta nadmienił również o współfinansowaniu budowy innych dróg, dróg gminnych Łebki Małe-Marki i 

Golanki, ze środków zewnętrznych w ramach tzw. „Schetynówek”.  

Następnie Starosta w swoim wystąpieniu podjął temat szpitala w Kolnie. Poinformował, że z uwagi na 

drastyczny brak kadry medycznej, zarówno lekarzy specjalistów jak i pielęgniarek, planowana jest 

reorganizacja szpitala. W wyniku tej reorganizacji planowane jest połączenie oddziałów szpitalnych i tak 

powstaną cztery oddziały: chirurgia z ortopedią, wewnętrzny, pediatrii i ginekologiczno-położniczy. 

Wprowadzenie tych zmian planowane jest od 1 lipca 2017 r. 

Kolejnym tematem poruszonym przez Starostę były projektowane od 1 września 2017 r. zmiany dotyczące 

reformy oświaty. Poinformował, że w życie wchodzi reforma likwidująca gimnazja na rzecz 8-klasowej szkoły 

podstawowej, 4-letniego liceum, 5-letniego technikum. Dodatkowo utworzone zostaną szkoły branżowe - 

dwustopniowe: 3 lata szkoły zawodowej i 2 -letnie technikum. 

Kolejno głos zabierali:  

- Radna Konopko Małgorzata stwierdziła, że wykonane żwirowanie dróg, w ramach środków funduszu 

sołeckiego, nie jest zadowalające z uwagi na słaby materiał - drogi rozjeżdżają się. 

Wójt, p. A. Piętka odpowiedział, że żwirowanie będzie ponawiane, a wszelkie awarie dróg będą usuwane w 

miarę możliwości. 

 - Radny Kazimierz Górski zapytał, kiedy mogą liczyć na podjęcie inwestycji naprawy odcina drogi 

powiatowej do Siwek. 

- Sołtys wsi Gnatowo, Hanna Bagińska, zwracając się do dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg p. Grzegorza 

Chilińskiego, poprosiła o usunięcie żywopłotu rosnącego w pasie drogowym w m. Gnatowo bądź ustawienie 

lustra przy wyjeździe ze wsi w kierunku miejscowości Siwki, celem poprawy bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym..  

P. Chiliński G. zapewnił, że zbędna roślinność zostanie usunięta. 

- Radna Ewa Szwedo poprosiła o przyjrzenie się wykorzystaniu funduszu sołeckiego. 

- Radny Chrzanowski Edward korzystając z obecności dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Kolnie spytał 

o możliwość namalowania bocznych pasów na drodze do Kolna, aby w znacznym stopniu poprawić 

bezpieczeństwo ruchu na tej trasie. 

Dyrektor PZD przyznał, że zgadza się z tym, że stanowiłoby to poprawę bezpieczeństwa, ale są to bardzo 

wysokie koszty, na które w tej chwili nie stać PZD. 

- Radny Mariusz Melaniuk zwrócił uwagę na stan zimowego utrzymania drogi Kolno - Świdry-Dobrzyce  

w dniu wczorajszym - była bardzo śliska a posypana tylko miejscami. 



Dyrektor PZD przyznał, że standard zimowego utrzymania dróg powiatowych został zachowany. Zgodnie  

z przyjętymi zasadami zimowego utrzymania dróg powiatowych była posypana na wzniesieniach i zakrętach. 

Powiat, podobnie jak gmina, nie jest w stanie utrzymać wszystkich swoich dróg „na czarno” ze względu na 

ograniczone możliwości techniczne i środki finansowe na ten cel.  

Na pytanie, co dzieje się z pieniędzmi niewykorzystanymi na odśnieżanie w danym roku, p. G. Chiliński 

odpowiedział, że zostają wykorzystane na inne cele i nie przechodzą na rok następny.  

Do prośby o lepsze zimowe utrzymanie drogi Świdry Dobrzyce - Kolno przyłączył się również Wójt Gminy, 

potwierdzając, że oblodzenie drogi było bardzo niebezpieczne. 

- Radny Marek Zielonka zapytał o rozważenia i kalkulację kosztów wprowadzanej reformy oświaty.  

Wójt odpowiedział, że wstępne działania są już podejmowane. 

- W dalszej kolejności Wiceprzewodniczący RG odczytał pismo Wojskowej Komendy Uzupełnień 

informujące o możliwości przystąpienia kobiet do „Programu samoobrony kobiet”.  

- Pod dyskusję poddana została sprawa wniosku o wynajem mieszkania w budynku po byłym ośrodku 

zdrowia, przy ul. W. Witosa 1 w Grabowie, p. Ewie Kurządkowskiej.  

Sołtys Hanna Bagińska zapytała, czy gmina planuje budowę mieszkań socjalnych?  

Wójt odpowiedział, iż Gmina posiada projekt budynku socjalnego, ale obecnie nie mamy środków na jego 

realizację. 

Sołtys wsi Łebki Małe - P. Wiśniewska K. wspomniała, że rodzina pani E. Kurządkowskiej posiada udziały  

w spadku po teściach, jakim jest dom w Surałach i zasugerowała, że tam mogą pozostać.  

W kwestii przydziału wynajmu mieszkania p. E. Kurządkowskiej sołtysi wyrazili sprzeciw, a p. Karczewski P. 

dodał, że teraz społeczeństwo jest zbyt roszczeniowe. 

P. A. Świrydowicz poinformowała zgromadzonych, że Społeczna Komisja Mieszkaniowa w Grabowie 

wyznaczyła na dzień 1 grudnia br. termin komisyjnych oględzin mieszkania położonego w Świdrach - 

Dobrzycach a wynajmowanego przez E i J. Kurządkowskich, Po dokonaniu oględzin i rozważeniu 

zgłoszonych uwag i wniosków Komisja będzie mogła wydać opinię w temacie. 

 Ad. 7. Po wyczerpaniu ustalonego porządku dziennego obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady 

XV sesji Rady Gminy Grabowo. 

 

Protokołowała:         Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Świrydowicz                       /-/ Mirosława Pogorzelska 

        

         

 

 

 


